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Doporučujeme vzít si s sebou deku. Občerstvení bude na místě k zakoupení.

Pátek 28. 6. 2024 od 21.30 hodin
Multifunkční sportoviště / ul. Čentická 

LetníKINOV ÚJEZDĚMISSION:
IMPOSSIBLE
ODPLATA
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VÁŠ STAROSTA
MICHAL HAZDRA

Milí spoluobčané,

máme za sebou velmi intenzivní květen. Pro mě osobně to byl 
měsíc příležitostí potkat se s mnohými z vás, ať to bylo na Běhu              
o pohár starosty aneb Běhu za újezdskou sovou, kde jsem měl tu 
čest předávat medaile těm nejrychlejším, na zahradní slavnosti ke 
Dni matek, která byla plná milých rozhovorů, nebo na našem tra-
dičním beerfood festivalu, kde se nás i letos sešlo opravdu hodně 
a společně jsme si jej užili. Za osobní setkání jsem opravdu rád, 
sociální sítě, emaily nebo zprávy je nemohou nikdy nahradit. 

Asi nemohu nezmínit úspěch našich hokejistů v podobě titulu mistrů 
světa. Podařilo se jim (v dobrém slova smyslu) doslova pobláz-
nit celou republiku. Je to ten vzácný okamžik, kdy se celý národ          
semkne a aspoň chvíli drží při sobě. Škoda, že to nejspíš nebude 
mít dlouhého trvání, tolik bychom to potřebovali.

7. a 8. června nás čekají volby do Evropského parlamentu, kam si 
zvolíme 21 zástupců. Byť je to jen malá část z celkem 720 poslan-
ců, je to možnost, jak aspoň trochu ovlivnit to, co se v Evropské unii 
bude dít. Přeji dobrou volbu.

S červnem přichází i konec školního roku. Věřím, že většina dětí 
bude mít z vysvědčení radost, a pro ty, kterým se třeba něco nepo-
vedlo, ať je to další motivace se v příštím roce zlepšit.

Závěrem bych vás rád pozval na dvě akce. Tou první je Den dětí 
s hasiči 22. 6. na multifunkčním hřišti v Čentické ulici. Naši hasiči 
nejen že nám pomáhají, když je to třeba, ale umí i bavit. Je to fajn 
parta a jsem rád, že takové akce dělají, a to většinou ve svém 
osobním volnu. Díky za to. 

Druhá pozvánka je na letní kino v pátek 28. 6. na stejném místě, 
kdy si po roce dáme další film s Tomem Cruisem v hlavní roli, a to 
Mission: Impossible Odplata. 

Přeji vám pohodový červen.
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ZPRÁVY
Z RADY

SMLOUVA S MYSLIVECKÝM SDRUŽENÍM          
Rada schválila prodloužení smlouvy o spolupráci s Myslivec-
kým sdružením Šesterák. Cílem smlouvy je motivovat myslivce          
k odstřelu černé zvěře, která se v našem katastru vyskytuje   
ve větším než žádoucím množství.

Z JEDNÁNÍ DNE 7. 5.:

PLNĚNÍ ROZPOČTU ZA 1. ČTVRTLETÍ 2024        
Rada vzala na vědomí a souhlasila s předloženým Plněním 
rozpočtu za 1. čtvrtletí 2024, když celkové konsolidované 
příjmy dosáhly 30,43 mil. Kč a výdaje 23,26 mil. Kč. Celkové 
saldo je tedy přebytkové ve výši 7,17 mil. Kč.

SPORTOVIŠTĚ ZŠ POLESNÁ                                
Rada schválila uzavření smlouvy o dílo na realizaci veřejné 
zakázky „Rekonstrukce sportovišť Masarykovy ZŠ Polesná 
– hřiště na malou kopanou/házenou a víceúčelové hřiště“       
se společnosti VYSSPA Sports Technology s.r.o. 

DAR OD ČEPS                                                         
Rada schválila darovací smlouvu na dar od spol. ČEPS, a. s.  
ve výši 39 500 Kč na akci „Den zdravé Země“, která proběh-
la 22. 4. 2024. Společnosti ČEPS tímto velmi děkujeme za 
podporu.

Z JEDNÁNÍ DNE 21. 5.:

VÝPOČETNÍ TECHNIKA PRO ÚŘAD
Rada schválila návrh na uzavření Kupní smlouvy na dodávku 
výpočetní techniky pro stavební úřad se společností XANADU, 
a.s., a to z programu 2. výzvy – Zavedení nového stavebního

Michal Hazdra, starosta

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 21 DNE 30. 4.: 

zákona do praxe „IT vybavení pro stavební úřady“. Cílem 
projektu je v rámci veřejné zakázky vybavení stavebního 
úřadu výkonnou výpočetní technikou, která zajistí zefektivnění 
povolovacích postupů a fungování nové struktury stavebních 
úřadů. Náš úřad získá 9 balíčků IT vybavení v hodnotě 
404 tis. Kč.
 
ÚČETNÍ ZÁVĚRKA A ZÁVĚREČNÝ ÚČET MČ 
PRAHA 21
Rada schválila účetní závěrku a návrh na uzavření závěrečné-
ho účtu MČ Praha 21 za rok 2023, a to v souladu s metodic-
kými pokyny MHMP a právními předpisy. 

PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET 2024  
Rada po posouzení realizovatelnosti schválila 4 projekty, 
které budou předloženy k hlasování občanům. 

ŽÁDOST O DOTACI KANGSIM DOJANG 
Rada schválila žádost spolku Kangsim Dojang z.s. o po-
skytnutí individuální dotace ve výši 50 tis. Kč na uspořádání 
„Dětského dne s Kangsimem“, který se bude konat poslední 
srpnový den na Multifunkčním sportovišti v Čentické ulici. 
Kangsim Dojang z.s. je největším zájmovým spolkem v naší 
MČ se zaměřením na děti a dlouhodobě se podílí na akcích 
MČ a příkladně reprezentuje naši městskou část.

VENKOVNÍ VÝSTAVNÍ STOJANY 
Na základě poptávkového řízení rada schválila nákup 6 ks 
venkovních výstavních stojanů za celkem 188 tis. Kč. Stojany 
budou používány pro konání exteriérových výstav Újezdského 
muzea a naší městské části.

ODMĚNY ŘEDITELŮM PŘÍSPĚVKOVÝCH            
ORGANIZACÍ
Rada schválila návrh výše odměn panu řediteli školy a paní 
ředitelkám mateřských škol za ekonomickou činnost v roce 
2023, a to na základě plnění hodnotících kritérií. 

INFORMACE O STAVU SOUDNÍHO ŘÍZENÍ
Rada vzala na vědomí informaci o stavu řízení vedeného u 
Obvodního soudu pro Prahu 9 ve věci žaloby bývalé ředitelky 
Masarykovy ZŠ na určení neplatnosti odvolání z funkce, kdy 
bylo rozsudkem žalobě vyhověno, a schválila podání odvolá-
ní proti rozsudku.

5. 6. 

PŘÍBĚHY 
NAŠICH   
SOUSEDŮ

13. 6.

AUTORSKÉ 
ČTENÍ
Jana Poncarová
od 17 hod.
Místní knihovna

8. 6.

300 MIL 
ZEMÍ ČESKOU
start závodu 
historických 
vozidel
v 9 hod.
Čentická ul. 

9. 6.

STREETBALL 
CHALLENGE
od 10 hod.
Multifunkční aréna 
na Rohožníku

prezentace 
projektu 
od 16 hod.
Stará pošta, 
Běchovice

KALENDÁRIUM NA ČERVEN

5. 6. 

VÝLET S KAS
Horšovský Týn, 
Domažlice, 
Chodsko
více na str. 27
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KLUBOVNA SENIORŮ 
12. června a 26. června od 9.30 hodin

Na multifunkčním sportovišti v Četnické ul.                            
V případě nepříznivého počasí se přesuneme do klubovny           
v Polyfunkčním domě. Přijďte si popovídat. 

Kateřina Bláhová, Zuzana Dastychová st., Alena Motejlová

17. 6.

JEDNÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA
od 14 hod.
divadelní sál ZŠ

19. 6.

TANEČNÍ 
VYSTOUPENÍ
závěrečná pře-
hlídka tanečních 
kroužků DDM
od 18 hod.
Polyfunkční dům

20. 6.

VYCHÁZKA 
SE SPCCH
Staré Město pražské 
více na str. 26

22. 6.

DĚTSKÝ DEN 
S HASIČI
více na str. 36

28. 6.

LETNÍ KINO
od 21.30 hod.
Multifunkční hřiště

VÁŽENÍ OBČANÉ, SRDEČNĚ VÁS ZVEME 

NA

JEDNÁNÍ
ZASTUPITELSTVA
MČ PRAHA 21,
KTERÉ SE USKUTEČNÍ 

17. ČERVNA 2024 OD 14 HOD.
V DIVADELNÍM SÁLE MASARYKOVY 
ZŠ.

PROGRAM BUDE UVEŘEJNĚN 

NA ÚŘEDNÍ DESCE

A NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH 

MČ PRAHA 21. 

VŠICHNI JSTE SRDEČNĚ ZVÁNI.
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BEERFOOD V OBRAZECH
Foto Martina Bauerová
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· Referent/ka odboru majetku a investic
·	 Referent/ka odboru životního prostředí a dopravy 
 - silniční správní úřad
·  Pracovník v sociálních službách (pečovatelka)
· Sociální pracovník/pracovnice na úseku sociálně
 - právní ochrany dětí a kurátora pro děti a mládež

PRÁCE NA DOBRÉ ADRESE

ÚŘAD MČ PRAHA 21

PROČ PRÁVĚ K NÁM?

Jsme menší kolektiv, nabízíme   
řadu benefitů, snažíme se,  
aby práce nebyla jen rutina,  
ale aby měla smysl.

HLEDÁ
KOLEGY
/KOLEGYNĚ
NA POZICE:

Líbí se vám nabízená pozice a chcete to u nás zkusit?
Skvěle!  Detailní informace o pozici a způsobu
přihlášení do VŘ naleznete na:

     www.praha21.cz/kariera
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DEN MATEK
(NEJEN) PRO SENIORY
Alena Motejlová, místostarostka

V sobotu 11. května proběhla na multifunkčním sportovišti 
v Čentické ulici již tradiční akce Den matek – zahradní slav-
nost, a to nejen pro seniory. Nejmladší účastnici byly teprve 
4 měsíce. Podávaly se kuřecí řízečky a ke kávě dezert. 
Příjemnou atmosféru doplnila skvělá kapela „Akce band“. 
Musím říci, že letos se počasí opravdu vydařilo a oproti loň-
skému roku nás sluníčko neopustilo ani na minutu. Ráda 
jsem si s panem starostou Michalem Hazdrou a panem 
radním Milanem Samcem popovídala s našimi seniory. 

Vyslechli si jejich přání, nápady a podněty. Děkuji odboru soci-
álních věcí a občansko správnímu za skvělou organizaci a ještě 
jednou přeji maminkám vše nejlepší k jejich svátku.

6x REKLAMNÍ PLOCHA  
O ROZMĚRU 58 CM x 83 CM

• plocha desky včetně rámu 59,5 cm x 84,2 cm

• umístěná na Polyfunkčním domě 
(Starokolínská 2300).

Doba určitá od 30 dní do 90 dní, nájemné na 30 dní 
bez DPH 600 Kč, nájemné na 90 dní bez DPH 1 500 Kč

BLIŽŠÍ INFO

NEBYTOVÝ PROSTOR  
O VÝMĚŘE 15,7 M²

• prodejna nepotravinářského charakteru.

• Prostor se nachází na konečné MHD Sídliště 
Rohožník.

i

pronájmy

Jaroslava Bendová / tel. 281 012 982 / jaroslava.bendova@praha21.cz
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ODLOV DIVOČÁKŮ
POKRAČUJE
Lucie Filipinská, radní pro školství a kulturu

Vzhledem ke skutečnosti, že počet černé zvěře, tedy divokých 
prasat, je dlouhodobě vysoký, rozhodli jsme se prodloužit spo-
lupráci s mysliveckým spolkem Šesterák a pokračovat v praxi 
finanční motivace na podporu jejich zvýšeného odlovu. Jsme 
přesvědčeni, že situace je poměrně vážná a řešit ji výzvami 
či apely je nedostatečné. Spolupráce byla loni velmi dobrá, 
pánové myslivci nás pravidelně informovali o odlovených ku-
sech, jejich stáří i lokalitě odlovu. 

Zaměřili se zejména na místa, která bylo možné dlouhodobě 
monitorovat a současně byla v blízkosti zástavby a docháze-
lo tudy k průniku divokých prasat do obydlených částí území 
naší MČ. Také nás pravidelně informovali o úhynu divočáků na 
železniční trati, přičemž musím říci, že srážka vlaku s divokým 
prasetem je v našich končinách dosti častý jev. České dráhy 
ani jiné dopravce ovšem, pochopitelně, nehonorujeme. Zazna-
menali jsme také průnik divoké zvěře na sídliště Rohožník. Tato 
prasata ovšem nepřicházejí z Přírodního parku Škvorecká obora 
Králičina, který je součástí honitby Hodov, ale převážně z polí. 
Ta však již náleží k honitbě, kterou mají v péči sibřinští myslivci. 

CYKLISTÉ, PROSÍM,
ZVOŇTE
Richard Koza, radní pro dopravu

Jako mnoho lidí i já miluji chůzi. Jsem prostě rozený „chodec“. 
Chodím rád, často... a rychle. Nikoho tím neohrožuji. A stejně 
tak si nepřeji, aby někdo ohrožoval mě.  Třeba cyklista, který 
se mi beze slov a bez upozornění připlíží za záda a začne mě 
předjíždět. Na lesní pěšině se dozvím o jeho existenci, až když 
jeho řídítka téměř líznou můj loket. Zpravidla se v tu chvíli leknu, 
v lepším případě nepodniknu nic, v tom horším udělám krok 
chybným směrem. Už jednou to nevyšlo a měl jsem dost na 
mále. Vůbec nejhorší jsou v přírodě nebo kdekoli na cyklostezce 
elektrokola. Jsou těžká a jedou jako „tank“, člověku se zjeví za 
zády, ani neví jak. Pokud by někdy chodce převálcovali, bude to 
pro něj pěkná polízanice.  Nejenom na úzké lesní pěšině, všude 
kde cyklista nebo elektrojezdec míjí chodce, kočárky, děti, psy 
... by měl o sobě dávat vědět.  Dokážete si představit, jak by asi 
dopadl střet dvouletého dítěte na zemi a 130 kg vážícího pána 
na elektrole? Hodně nerovný souboj, že?

Lidstvo naštěstí vymyslelo zvonek. Stojí pár korun, funguje spo-
lehlivě, hlasitý umí být pořádně – probere i ty zamyšlené a nedo-
slýchavé (tedy s jednou výjimkou a tou jsou moderní sluchátka,

na ta je krátký, nicméně to je jiná kapitola a o tom jindy).           
V zájmu dobrého soužití bez nehod a kolizí prosím, cyklisté              
i elektrokolaři, zvoňte! Není to ani otravování chodců ani u spor-
tovně laděných bikerů na horských kolech snížení jejich drsného 
image. Je to slušnost a bezpečí. Jedním cinknutím chráníte ty na 
zemi i sebe. Nepředpokládejte, že o vás vědí, dávejte o sobě 
dopředu vědět vy.  Nic vás to nestojí, jen položit palec na zvo-
nek a jednou si tak hezky cinknout…
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POPÁTÉ MĚNÍME 
ÚJEZD
Helena Gryčová

Probíhá již 5. ročník participativního rozpočtu s názvem            
„Měníme Újezd“. Přináší s sebou možnost zapojení všech obyva-
tel Újezda do rozhodování o části finančního rozpočtu městské 
části, který bude použit na vybrané projekty a investice.

KRYTÝ STOJAN NA KOLA
Umístění krytého stojanu na kola u autobusové zastávky Sudě-
jovická. Pro občany bydlící ve větší vzdálenosti od autobuso-
vých zastávek je mnohdy tato vzdálenost limitující pro používá-
ní veřejné dopravy. To by mohla pomoci vyřešit možnost dojet 
na kole k zastávce, kde budou moci kolo zamknout ke stojanu 
pod stříškou. Vhodné umístění je na konci ulice Sudějovická, 
podél plotu, ideálně v dohledu kamer z Novosibřinské. Jedná 
se o konec slepé ulice. 

• umístění: konec ulice Sudějovická poblíž křížení s Novosi-
břinskou (pozemek parc. č. 1758)
• předpokládané náklady: 55 tisíc Kč
• předkladatel: Jitka Carbolová

V průběhu března jste měli možnost zasílat své návrhy. Obdr-
želi jsme celkem 6 inspirativních návrhů, které následně prošly 
důkladnou kontrolou a evaluací ze strany odborníků z úřadu 
městské části. Dva z nich (rekreační zóna pro žáky 2. stupně   ZŠ 
Polesná a opravy lesní cesty u nádraží) byly navrženy na cizích 
pozemcích (Hl. m. Praha, respektive Správa železnic) a nesplnily 
tak kritéria. 
Od 3. do 21. června 2024 můžete právě vy hlasovat a zamyslet 
se nad tím, které ze čtyř návrhů získají vaši podporu a stanou 
se skutečností. Věříme, že vaše aktivní účast a podpora v tomto 
procesu odrazí naši společnou touhu po lepší budoucnosti naší 
městské části. Připojte se k nám na této cestě a hlasujte!

PSÍ PARK BLATOV
Jednalo by se o psí park s podobou volného výběhu s agility 
prvky. Realizace jednoduchého parku by proběhla ve formě 
vytvoření a umístění několika dřevěných překážek. Překážky 
by byly umístěny napevno a v různých vzdálenostech, aby po-
kryly celou plochu. Počet překážek je na dohodě, stačilo by        
i 5 kusů, dle výdajů a rozměru poskytnutého pozemku. 

Rozložení překážek lze zároveň konzultovat s agility trenéry. 
Na výběr je z několika druhů překážek: skokové překážky, sla-
lom, tunel, branka, přeskoky a jiné. Vzniklou plochu by bylo 
vhodné oplotit, nejen pro bezpečnost psů, ale také kvůli vý-
skytu divočáku, kteří by pozemek mohli rozrýt.

• umístění: SZ od křižovatky Polepská x Čankovská (pozemek 
parc. č. 1408/1)
• předpokládané náklady: 348 492 Kč
• předkladatel: Kateřina Tlachová
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OPRAVA DOPADOVÉ PLOCHY
Workoutové hřišti u Blatovského rybníka je hojně využívané 
sportovci i dětmi. Dopadová plocha je již delší dobu zničená, 
drolí se a trhá. Aby hřiště mohlo i nadále plnit svou funkci, je 
nutná její oprava. 

• umístění: workoutové hřiště ul. Nadějovská
• předpokládané náklady: 388 552 Kč
• předkladatel: Jana Bauerová

WC PRO PSY
Umístění 40 pisoárových patníků pro psy na sídlišti Rohožník, 
u škol, školek a u dětských hřišť a herních prvků.

• umístění: sídliště Rohožník, u všech dětských hřišť ve správě 
MČ, u školek a školy v ul. Čentická a Lišická
• předpokládané náklady: 288 tisíc Kč
• předkladatel: Vladimír Saitz

(Použité fotografie jsou ilustrační.)
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• VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY

NOVINKY 
Z MÍSTNÍ KNIHOVNY
• ROBERT BRYNDZA – ANDĚL SMRTI
• TOVE ALSTERDAL – CHŘTÁN
• VERONIKA MARTINKOVÁ – VINA A TREST
• JANA JAŠOVÁ – KRUTÝ MĚSÍC
• JURAJ ČERVENÁK – LOVEC ČERTŮ
• VLASTIMIL VONDRUŠKA – SMRT ŠUMAVSKÉHO 

POUSTEVNÍKA
• KARIN LEDNICKÁ – ŠIKMÝ KOSTEL 3.
• MARIA TURTSCHANINOFF – USEDLOST
• MICHAL KAŠPÁREK – FOSILIE
• VERENA KESSLEROVÁ – EVA
• ELI BENEŠ – NEPRATRNÁ ZTRÁTA OSAMĚLOSTI
• NATHAN HARRIS – SVĚŽEST VODY

PRO DOSPĚLÉ

PRO DĚTI
• PETR VÁŠA – RAJČAŤÁCI A BANÁNI
• DAVID WALLIAMS – KOSMOKLUK
• CHRISTOPHER PAOLINI – MURTAGH. ERAGON 2.
• NOEMI CUPALOVÁ – BLBÁ VENDULA
• MARTO KELBL – ANI HOLKA, ANI KLUK
• PETR HUDSKÝ – PŘÍHODY TELÁTKA POPLETY
• RENÁTA FUČÍKOVÁ – KRÁLOVNY A POUTNÍCI
• KARETNÍ HRA – PRVNÍ ČÍSLA; DINOSAUŘI

• NATASHA BOYDOVÁ – DÍVKA S VÁŠNÍ PRO INDIGO
• ALEXEJ SEVRUK – EVROPANKA
• VÁCLAV VĚTVIČKA – NEJKRÁSNĚJŠÍ ZEMĚ NÁM LEŽÍ 

POD NOHAMA

CESTOVÁNÍ PO ZEMI I POD NÍ 
Petr Mach

Dovolili jsme si pro nový cyklus Újezdské akademie zabrousit 
na zcela netradiční téma: čeká nás Cestování po zemi i pod ní 
s lektorem, kterým bude náš újezdský spoluobčan Michal Gram-
blička. S tunely se běžně potkáváme, ale málokdo z nás o nich 
ví tolik jako náš soused z Rohožníku, projektant – především 
pražských dopravních tunelů železničních i silničních, ale napří-
klad i nové spojovací chodby mezi Národním muzeem a bý-
valým parlamentem. Pestrá a tajuplná společnost podzemních 
staveb bude také doplněna historií a perspektivou výstavby 
pražského metra, kolektorů a kanalizace. 

Kromě své profesní činnosti, už tak dost dobrodružné, je zaní-
ceným fotografem a zkušeným vysokohorským turistou – něco 
jako dr. Martin Kratochvíl – s nímž se kdysi náhodou potkali 

v Himálajích. S Michalem se projdeme i po mnoha vrcholcích 
Alp, Kavkazu, za severním polárním kruhem na Islandu, krajem 
fjordů a ledovců v Norsku, Patagonií s Ohňovou zemí a abychom 
pookřáli, zavítáme za teplem a budhismem do Himálaje v Ne-
pálu, tajemném Bhútánu a severovýchodní části Indie - Sikkimu.

A prosím vás, přátelé, nenechte se odradit pro nás doposud 
opomíjenou vsuvkou z oblasti techniky - zajisté i tady oceníme, 
kterak může být i tak odborná a specializovaná oblast propo-
jena i s vysoce estetickými zážitky. Budeme se těšit a slibuje-
me, že váš zájem bude i teď řádně odměněn spoustou nového, 
i nečekaného poznání. Naši XL. Akademii začneme 4. listopa-
du a pakliže půjde vše podle plánu, skončíme 12. prosince.  
Bližší informace v říjnovém ÚZ a na přihláškách, které budou 
tradičně v podatelně Úřadu MČ. Kontaktní osoba Petr Mach, 
tel. 606 190 402

Vážení čtenáři,

z důvodu pravidelné revize knihovního fondu 
bude knihovna ve dnech 1. – 12. července 2024 
uzavřena.

Výpůjční doba vašich knih bude automaticky 
prodloužena až do konce července.

Děkujeme za pochopení
Jitka Kašparová a Pavla Jakubcová, knihovnice

UZAVŘENÍ
KNIHOVNY
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STATEČNÍ MANŽELÉ
KOTRBOVI
Eva Danielová

7. 5. jsme si připomněli 79. výročí konce 2. sv. války polože-
ním věnců k pomníku padlých na Blatově a Rohožníku, pomníku     
Republiky v parku a bustě gen. S. Krause ve vestibulu školy. 
Hlavní akt za účasti starosty Michala Hazdry se konal u pomníku 
padlých v obou světových válkách a čestných hrobů na újezd-
ském hřbitově. Vzhledem k připravované výstavě k 90. výročí 
školy byl letos připomenut tragický osud manželů Kotrbových. 
 
Kotrbovi učili na naší škole sice krátce, přesto jejich statečný 
postoj a tragický konec, zapsaný ve školní kronice a sepsaný 
jejich dcerou Hanou (publikace Osudy občanů z Újezda nad 
Lesy a okolí v druhé světové válce, 2015, 2022) nesmí zůstat 
zapomenut. Marie Kotrbová učila na naší škole kvůli nástupu 
na mateřskou dovolenou pouze sedm měsíců. Výtvarně nada-
ný František Kotrba, milovník knih, vzdělavatel Sokola a přítel 
Jaroslava Seiferta, působil v Újezdě v letech 1937-39. Ve školní 
kronice se dochovala jeho osobní fotografie a dvě fotografie se 
třídou. Kotrbovi bydleli v Nové Dubči (dnes Běchovice II.), měli 
dvě děti, Hanu a Ladislava. 

Za protektorátu byl F. Kotrba členem 2. redakce časopisu V 
boj. Osobně se znal s MUDr. Břetislavem Lyčkou, členem sokol-
ské odbojové skupiny Jindra, který léčil po seskoku J. Gabčíka 
a po atentátu na Heydricha J. Kubiše. MUDr. Lyčka se před 
zatčením ukryl v domě Vaňkových v Ouběnicích. Gestapo zatklo 
F. Kotrbu, při krutém mučení si vynutili slib, že B. Lyčku vyvede 
z úkrytu živého. 21. 7. se v Ouběnicích při zatýkací raději oba 
zastřelili, živí do rukou gestapa padnout nechtěli. Marii odvezlo 
gestapo na Pankrác, pak do Terezína. Děti byly předány praro-
dičům do Nové Dubče, koncem srpna 1942 gestapem převeze-
ny do dětského domova Jenerálka (stejný osud potkal dalších 
44 dětí popravených českých odbojářů), prošly si internačním 
táborem ve Svatobořicích a Plané nad Lužnicí, odkud se v květnu 
1945 vrátili do Nové Dubče. Marie byla popravena 24. 10. 1942
v Mauthausenu stejně jako Františka, manželka MUDr. Lyčky. 
V roce 1946 byl v Nové Dubči odhalen Kotrbovým a dalším 
obětem pomník, park okolo něj nese jméno Manželů Kotrbo-
vých. Pomník a pamětní deska obětem heydrichiády byly rovněž 
odhaleny v Ouběnicích.
 
Pro ty, kteří se zajímají o 2. sv. válku, přidávám dva tipy: v roce 
1971 natočil režisér F. Filip drama „Kat nepočká“, inspirované 
tragickým osudem herečky Anny Letenské-Čalounové, která se 
svým manželem ukrývala v jejich bytě Lyčkovy. Jména M. Kotr-
bové, F. Lyčkové, manželů Čalounových a Vaňkových jsou mezi 
„294 statečnými”, tuto divadelní inscenaci Tomáše Dianišky mů-
žete zhlédnout v Divadle pod Palmovkou. Važme si tvůrců, kteří 
se o historii svého národa zajímají, zvláště z mladé generace. 

z knihy
Nultá
hodina

AU
TO
RS
K
É 
ČT
EN
Í

13. června 2024 od 17 hodin
Místní knihovna / Újezd nad Lesy

Přijďte si poslechnout
autorskou četbu 
spisovatelky Jany Poncarové.
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ROK ČESKÉ HUDBY
Eva Danielová

„Šleh´ plamen jasný od Blaníka… Odkud nám je ten verš po-
vědomý? Sokolové nezaváhají: je to začátek slavnostního sokol-
ského pochodu V nový život. V roce 1919, rok po vzniku Masa-
rykovy Československé republiky, ho složil letošní jubilant Josef 
Suk a text přibásnil Petr Křička. V optimismu mladé republiky 
šlehaly z Čech do světa plameny svobody, demokracie a ideálů 
humanistických. Vzápětí nám ale na mysli vytane (neoficiální) 
Největší Čech, Jára Cimrman. A „obrozenecká“ hra Blaník au-
torů Cimrman - Smoljak - Svěrák z roku 1990, rok po návratu 
demokracie do Havlovy Československé republiky. O názvu naší 
výstavy bylo touto dvojitou inspirací rozhodnuto.“ Těmito slovy 
začíná předmluvu k výstavě její kurátorka a členka muzejní rady 
Zita Kazdová, vysvětlením názvu výstavy věnovanou osobnos-
tem české hudby (vážné i populární), které spojuje číslo čtyři na 
konci jejich roku narození nebo úmrtí, zahájila také ve středu 
24. 4. 2024 vernisáž v Újezdském muzeu. Seznámila přítomné 
s celou historii Roku české hudby začínající v roce 1924, tedy 
rokem 100. výročí narození B. Smetany. 

Paní kurátorka zpracovala s pečlivostí sobě vlastní medailonky 
osobností od Bohuslava Matěje Černohorského, českého skla-
datele a varhaníka vrcholného období baroka (nar. 1684) až 
po Rudolfa Firkušného, českého klavíristu, a Jarmilu Novotnou, 
českou sopranistku a žačku Emy Destinové (oba zemřeli 1994). 
Hlavní pozornost je věnována Bedřichu Smetanovi (1824-1884), 
Leoši Janáčkovi (1854-1928), Josefu Sukovi (1874-1935), Jiřímu 
Šlitrovi (1924-1969) a Karlu Krylovi (1944-1994). 

Medailónky ve vitrínách doplňují nejen knihy a obaly gramo-
fonových desek, ale i výtvarné práce žáků naší školy (Malíři –       

D. Janoušová, 2. trojročí Montessori – V. Valentová, M. Vaňková, 
5. D – P. Viktorová, 6. C, 7. B, 8. E – V. Valentová) a obrázek 
s plujícími notami Vltavy z 1. MŠ Čentická. Citáty čtyř jubilan-
tů nebo v případě Šlitrově jeho kresby doplňují jejich podpisy 
a poštovní známky vydané k jejich výročím. Neopakovatelným 
zážitkem bylo hudební vystoupení části školní kapely School 
Band a žákyň 2. trojročí Montessori, výběr repertoáru byl smě-
řován k jubilantům: po Krylově Andělu a Morituri te salutant, 
Šlitrově a Suchého Na okně seděla kočka a Pramínku vlasů 
zazněla v premiéře píseň Vltava inspirovaná tou Smetanovou 
o čtyřech slokách a refrénu (autorkami jsou čtyři děvčata 2. troj-
ročí Montessori, velký obdiv pro skladatelský um patří právem 
Bibianě Markové). 

Závěrečný potlesk a sladká odměna byly opravdu namístě 
a slova návštěvníků o krásně prožitém podvečeru s velikány čes-
ké hudby potěšila všechny, kteří se na přípravě výstavy a ver-
nisáže podíleli. Užijte si Rok české hudby 2024 s mottem „Hud-
ba jsme my” v Újezdském muzeum (otevřeno každou středu 
od 13 do 17 hodin), výstava potrvá do 3. 10. 2024. 

Vernisáži předcházel filmový klub, ve kterém byl promítnut film 
Z mého života režiséra V. Kršky, kameramana F. Pečenky, s do-
slovem Z. Štěpánka a v hlavní roli s K. Högerem, který zachycuje 
život B. Smetany od roku 1856 do otevření Národního divadla 
jeho Libuší. Utkvěla mi v paměti jeho slova: „Zda-li si budoucí 
generace uvědomí, jak těžce vznikalo Národní divadlo.“ Poda-
řený, vznosný, ilustrativní, hudbou prodchnutý – takto charakteri-
zoval film P. Mach, kterému děkuji za obstarání filmu a prezenta-
ci o českém velikánovi vážné hudby světového formátu.
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CESTOVODEM
DO PRAHY
Jan Psota

Severní hranici městské části Újezd nad Lesy i Blatov lemuje že-
lezniční trať č. 011 z Prahy do České Třebové, která patří k nej-
starším cestovodům (dobové označení „železnice“) na českém 
území. Byla vybudována v letech 1842–1845 jako jednokolejná 
trať Severní státní dráhy z Olomouce do Prahy. Dnešnímu Klá-
novickému lesu s trojicí rybníků (Nohavička, Slavětín a Holský) 
a hlubokému úvalu říčky Výmoly v Úvalech se měly koleje vy-
hnout, aby se předešlo kácení knížecích lesů, vysoušení rybníků 
a výstavbě kamenného viaduktu v Úvalech.

Úsek mezi Běchovicemi a Českým Brodem byl projektován pů-
vodně přes Květnici, Škvorec a za Škvorcí se měly koleje po 
vrstevnici vracet na Český Brod. Významnou roli v tvoření tra-
sy sehrál poslední hejtman škvoreckého panství Josef Handl 
(v úřadu 1840–1849), jehož dcera s hlavním inženýrem Janem 
Pernerem udržovala blízký vztah. Nakonec se kvůli chystaným 
záborům polí vzbouřili sedláci z několika obcí. 

Navzdory ochraně lesů tehdejšího držitele uhříněveského, škvo-
reckého i černokosteleckého panství Aloise II. Josefa knížete 
z Lichtenštejna (vládl na panství 1836–1848 do zřízení samo-
správy) se od původního záměru ustoupilo a byla zvolena ná-
ročnější varianta přes knížecí les a Úvaly.

Na 410 km dlouhé trati Olomouc–Praha bylo postaveno 26 sta-
nic. V našem úseku se uvedly do provozu stanice Běchovice 
(č. 25) a Úvaly (č. 24). Po celé délce trati byly vybudovány stráž-
ní domky v rozestupech do 1 200 metrů (v ohbí i blíže kvůli vzá-
jemné viditelnosti a signalizaci). Zkušební jízda za účasti inže-
nýra Pernera se uskutečnila 20. srpna 1845 na parovozu (parní 
lokomotivě) s názvem Čechy. Pro osobní a nákladní dopravu byl 
cestovod otevřen 1. září 1845. Z počátku v obou směrech jezdily 
dva vlaky denně, k nimž se vypravovaly omnibusové (zastávko-
vé) a divadelní vlaky.

Druhá kolej byla položena v roce 1871 a třetí roku 1953, když se 
zaváděla elektrifikace. Obslužnost parními vlaky byla ukončena 
roku 1979. Osobní pantografové vlaky přezdívané „žabotlamy“ 
obsluhovaly trať v letech 1965–2001, kdy je nahradily patrové 
příměstské Elefanty, které jezdí na trati dodnes. Mezi Běchovice-
mi a Úvaly byla u strážního domku č. 223 vybudována roku 1882 
zastávka Praha-Klánovice, která se nazývala po větších sídlech 
nejprve Velké Jirny, Koloděje-Jirny či Jirná. Na této zastávce od 
1. června 1883 začaly zastavovat pravidelně 2 vlaky na Prahu 

a 2 vlaky na Kolín, kdežto v Úvalech a Běchovicích po 5 vlacích 
v obou směrech.

Poblíž Blatova se udála 3. února 1869 železniční nehoda, kterou 
zdokumentoval týdeník Světozor. Vídeňský rychlovlak dohánějí-
cí po 22. hodině mezi Úvaly a Běchovicemi zpoždění, násled-
kem zvýšené rychlosti a zpuchřelosti dřevěných pražců vykolejil. 
Tři poslední dřevěné vagony s 36 osobami se od vlaku odtrhly 
a zřítily se z náspu do příkopu s vodou. Při nehodě bylo zraněno 
11 cestujících (8 lehce, 2 těžce a velmi těžce zraněný konduktér 
Damšina po 6 dnech na následky poranění zemřel). Český malíř 
a ilustrátor František Chalupa (1828–1887) železniční nehodu na 
místě zachytil a publikoval 12. února 1869.

V příštím závěrečném díle zrevidujeme a posuneme nejstarší 
písemnou zmínku o Blatově.

Příště: Nejstarší písemné zmínky o Blatově

EXPEDICE DO HLUBIN MINULOSTI ÚJEZDA NAD LESY / 6. DÍL
Seriál 
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MŮJ DŮM,
NAŠE NÁVES
Soubor domů v podobě mikrovesnice, který před dvěma 
lety vznikl ve Staroújezdské ulici naproti hasičárně, zaujme 
netradičním řešením. A nejen Újezďáky, ale i odborníky. 
Domy pod lípou, jak se projekt jmenuje, byly vybrány do 
Ročenky české architektury 2022-2023 a staly se tak jednou 
ze 30 nejlepších staveb v Česku. O tom, jak domky vzni-
kaly, co bylo inspirací při jejich navrhování i o trendech            
v udržitelné výstavbě si ÚZ povídal s Pavlem Hniličkou (49), 
architektem oceněného projektu. 

Blahoslav Hruška

CO JSTE SI POMYSLEL, KDYŽ JSTE POPRVÉ VIDĚL POZEMEK 
V ÚJEZDĚ?
Ta parcela se mi hned líbila, je hezky položená, relativně na 
okraji zástavby, otevírá se směrem k jihu. A navíc tam stával 
statek, šlo tedy o brownfield, který neubíral a nezastavoval další 
volnou plochu v krajině. 

JAK JSTE PŘIŠEL NA MOTIV V PODOBĚ NÁVSI, KAM DOMKY 
JAKOBY NAHLÍŽEJÍ?
Investor chtěl v Újezdě původně vybudovat vícepatrový bytový 
dům. My jsme ho ale dokázali přesvědčit, že by byla škoda 
ubírat plochy chodbami a schodištěm, když lze zkombinovat 
soukromé bydlení ve vlastním domku se společným prostorem 
v podobě návsi, kde si děti můžou hrát a sousedi se potkávat. 
Náves je od středověku jedním z hlavních prvků vesnické výstav-
by, vytváří zajímavý středobod, kolem kterého se domy obtáčí 
po obou stranách. 

Inspirací nebyla jen náves, ale také orientace domů, které jsou 
postaveny na hraně jednotlivých pozemků. Dvojdomy tak spolu 
přímo sdílejí zeď, u jednotlivých domků je mezi nimi v proluce 
garáž: asi jako dřív měla stavení vrata do dvora. Domy jsou při-
tom řešené tak, že si sousedé nekoukají do oken, mají dostatek 
intimity, soukromí, a přitom bydlí vedle sebe. A když vyjdou ze 
dveří, neocitnou se v anonymním prostoru, ale v místě, které 
sdílejí s ostatními. Chtěli jsme bydlení cenově dostupné, ener-
geticky úsporné, bez složitých detailů, a přitom postavené na co 
nejmenší ploše. Polovina z celkem šestnácti domů má obytnou 
plochu pod 100 metrů čtverečních, kde je účelně využit opravdu 
každý centimetr místa, což byl sám o sobě zajímavý úkol. 

PLATÍ POŘÁD, ŽE JE DŮM, BYŤ MALÝ, ATRAKTIVNĚJŠÍ NEŽ BYT?
Platí a byl to samozřejmě i ekonomický argument pro investora, 
proč dát přednost našemu pojetí. 

POTĚŠILO VÁS ZAŘAZENÍ MEZI TOP 30 STAVEB V ČESKU?
Určitě si toho vážím, beru to jako ocenění. Mimo jiné proto, že 

jsem sám byl editorem této ročenky pro období 2009-2010 
a vím, jaká je to práce. V širším výběru jsem měl 300 staveb, 
v užším pak sto, které jsem všechny objel. Pro mě je v té ročence 
důležité, že se na vybrané stavby opravdu někdo jede podívat 
a nespokojí se jen s fotografiemi. 

MLUVIL JSTE O BÝVALÉM STATKU. ZASTAVOVÁNÍ UVNITŘ 
MĚST JE TRENDEM: V PRAZE TO ZNÁME TŘEBA Z KARLÍNA 
NEBO SMÍCHOVA. JE TO INSPIRACE I PRO MĚSTSKÉ ČÁSTI NA 
OKRAJI, JAKO JE ÚJEZD?
Říct paušálně, že by se město rozrůstat nemělo, asi nejde. Pro 
mě je klíčovým prvkem rozumná míra intenzity využití území, kte-
rá se odvíjí také od velikosti pozemků. Začleňování vícero vel-
kých parcel zvyšuje náklady na veřejnou infrastrukturu a údržbu, 
které radnice mohou využít třeba na provoz škol a školek nebo 
péči o parky a veřejnou zeleň. Malé parcely jsou obecně kom-
paktnější, šetrnější a pokud jsou navíc umístěné tak, jako se to 
povedlo v Újezdě, snižují závislost na automobilové dopravě. 
Výhodou Újezda je vlak, dostupnost do centra po železnici, auto 
můžete nechat doma a na nádraží jet třeba na kole.
 
NA ČEM TEĎ SE SVÝM STUDIEM PAVEL HNILIČKA ARCHI-
TECTS+PLANNERS PRACUJETE?
Začínáme stavět novou centrálu České spořitelny v prostoru 
bývalého nákladového nádraží na Smíchově, realizujeme 20 řa-
dových domů v Praze 5. Na Ořechovce se staví pavilon tenisové-
ho klubu a samozřejmě také připravujeme další soutěžní návrhy. 
Teď jsme třeba vyhráli soutěž na revitalizaci Senovážného ná-
městí v Českých Budějovicích, to bude hezká práce.

JAKO ARCHITEKT PRACUJETE VÍCE NEŽ 20 LET, ŘEKL BYSTE, 
ŽE ZÁJEM O KVALITNÍ ARCHITEKTURU STOUPÁ?
Určitě, a to nejen u soukromých investorů. Řada měst, jako prá-
vě Budějovice, vypisuje zakázky formou soutěží, a to je dobře.

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
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KONTEJNERY
NA VELKOOBJEMOVÝ
ODPAD

DĚDICKÁ / RANSKÁ

ROHOŽNICKÁ, PARKOVIŠTĚ ALBERT

STAROKOLÍNSKÁ / NOVOLHOTSKÁ – PARK BLATOV U KŘÍŽKU

ŽEHUŠICKÁ / MĚŠÍNSKÁ

SOBOTA 8. ČERVNA

MOBILNÍ SBĚR
NEBEZPEČNÉHO
ODPADU
PÁTEK 14. ČERVNA / PRAHA 21 / TRASA B

ZDARMA: 
BATERIE, AKUMULÁTORY, NÁDOBY OD SPREJŮ, ZAHRADNÍ 
CHEMIE, MAZACÍ OLEJE A TUKY,ŘEDIDLA A BARVY, LÉKY A 
TEPLOMĚRY, KYSELINY A HYDROXIDY, LEPIDLA A PRYSKYŘICE, 
DETERGENTY (ODMAŠŤOVACÍ PŘÍPRAVKY), FOTOCHEMIKÁLIE, 
PESTICIDY (PŘÍPRAVKY NA HUBENÍ HMYZU, HLODAVCŮ, PLEVELU, 
ODSTRAŇOVÁNÍ PLÍSNÍ), ZÁŘIVKY A VÝBOJKY

DRUHANICKÁ / OPLANSKÁ    15.00 – 15.20

RÁPOŠOVSKÁ / DĚDICKÁ     15.30 – 15.50

CHOTĚNOVSKÁ / TOUŠICKÁ    16.00 – 16.20

LOMECKÁ / ZBÝŠOVSKÁ     16.30 – 16.50

MĚŠÍNSKÁ / ŽEHUŠICKÁ     17.00 – 17.20

VALDOVSKÁ / HRÁDKOVÁ     17.30 – 17.50

PILOVSKÁ / ČENOVICKÁ     18.00 – 18.20

NADĚJOVSKÁ / BEČVÁŘSKÁ    18.30 – 18.50

SOBOTA 29. ČERVNA / PRAHA 21 / TRASA C

NAČEŠICKÁ / BOROVSKÁ        8.00 – 8.20

ČENTICKÁ / POLEŠOVICKÁ        8.30 – 8.50

HULICKÁ / SOBĚŠÍNSKÁ        9.00 – 9.20

NOVOSIBŘINSKÁ / SVOJŠICKÁ       9.30 – 9.50

ŽÁROVICKÁ / ŽEHUŠICKÁ     10.00 – 10.20

TUCHOTICKÁ / VELEBNÉHO    10.30 – 10.50

DOMANOVICKÁ / RAČINĚVESKÁ     11.00 – 11.20

CÍRKVICKÁ / OCHOZSKÁ

HOLŠICKÁ / SUDĚJOVICKÁ

ROHOŽNICKÁ, PARKOVIŠTĚ ALBERT

TOUŠICKÁ, U SPOŘITELNY

SOBOTA 22. ČERVNA

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

ODVOZ ELEKTROOD-
PADU Z DOMÁCNOSTÍ

Kolektivní systém ASEKOL nově realizuje v městské části 
Praha 21 mobilní svozy odpadních elektrozařízení 
https://www.asekol.cz/mobilni-svoz/.
První svozy budou probíhat v týdnu od 29. července do 2. srpna 
a následně vždy po 10 týdnech. Bude k dispozici automobil, 
který bude v rámci akce po celý den v době od 8 do 15 hodin 
zajišťovat odvoz vyřazených elektrozařízení přímo z domácností. 

Občané mají možnost v předstihu zadat objednávku telefonicky 
na dispečinku (na tel. 234235236) nebo prostřednictvím aplika-
ce (Svoz elektra) v mobilním telefonu (odkaz pomocí QR). 

Odvoz a ekologická recyklace elektrozařízení jsou zdarma. 
Je možné využít zdarma i odnos z domácnosti, což ocení zejmé-
na starší spoluobčané. V rámci akce je možno odevzdat velké 
elektrospotřebiče (ledničky, mrazáky, pračky, televizory, moni-
tory), drobné domácí elektro (kuchyňské přístroje, IT vybavení), 
elektronářadí, baterie, tonery, žárovky, zářivky a další elektro-
zařízení.



21

 Z REDAKCE

Z REDAKCE

PŘERŮSTAJÍCÍ 
DŘEVINY OHROŽUJÍ 
BEZPEČNOST
Jiří Hardt, odbor živ. prostředí a dopravy

V jarní době, kdy všechna zeleň roste přímo před očima, je také 
třeba se ve zvýšené míře věnovat jejímu tvarování a objemovým 
úpravám spočívajícím v ořezu „přerostů“, které přesahují přes 
oplocení vašich pozemků a nadměrně zasahují do chodníků, 
nad zelené pásy u komunikací a do ulice.  Ohrožují bezpečnost 
všech účastníků provozu, ať už to jsou chodci, cyklisté či řidiči mo-
torových vozidel. Pokud jsou tyto přesahy v křižovatkách, často 
je činí nepřehlednými a velmi lehce dochází k ohrožení bezpeč-
nosti a zdraví všech, hlavně dětí. Některé dřeviny také přerůstají 
do stožárů veřejného osvětlení, znemožňují jejich údržbu nebo 
zmenšují plochu, kterou může lampa osvětlit. I zde je nutný zá-
sah, a i zde se jedná o povinnost vlastníků dřevin. Podobně ně-
které dřeviny zakrývají tabulky s označením názvů ulic, umístěné 
na oplocení, nebo zasahují do dopravního značení. Je opět po-
vinností vlastníků této zeleně zajistit, aby k tomuto nedocházelo. 

U  některých chodníků zasahují do průchozího profilu také popínavé 
rostliny, které bez pravidelné údržby výrazně přerůstají oplocení.
Vyzýváme proto všechny majitele nemovitostí, aby zkontrolovali, 
zda právě jich se tyto problémy netýkají, a případně provedli 
úpravu všech přerostů. Zároveň se obracíme na všechny občany, 
kteří si u domu výsadbami upravili zelený pás podél vozovky, aby 
i zde provedli prohlídku a patřičné ošetření dřevin. Pokud tak ne-
učiní, bude v místech přerůstající vegetace provedena potřebná 
úprava platným majitelem či uživatelem příslušného pozemku.

• tráva, listí, plevel, košťály

• zbytky ovoce, zeleniny, rostlin

• čajové sáčky, kávová sedlina

• zemina z květináčů

• drny se zeminou

• větvičky, štěpka z větví 

• piliny, hobliny, kůra

• seno, sláma

Patří sem: Zakázáno odkládat:

bioodpad.praha.eu  

• všechny typy sáčků

• obalové materiály, sklo

• živočišné zbytky z kuchyní 

• mléčné výrobky, tuky, oleje

• zvířecí exkrementy, uhynulá zvířata

• peří, chlupy, vlasy

• znečištěné piliny, hobliny, podestýlky

• kamení

rostlinný BIOODPAD

Třídění odpadu je snadné, 
ohleduplné k přírodě a bezplatné.

Jenom 32 % 
odpadu sem 
skutečně patří

aŽ 38 % 
tvoří bioodpad

tÉměř 30 % tvoří 
tříditelnÉ sloŽky

odpady.praha.eu 

kdo třídí, šetří nejen 
svou peněženku
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VE ZKRATCE
ZE ŠKOLY

BUBNY VE ŠKOLE / MICHAELA ŠKVOROVÁ
Věřili byste, že se v naší škole sejde 50 bubnů a stejný 
počet bubeníků? Stalo se.  17. a 24. dubna jsme pro naši 
družinu zajistili společné bubnování, při němž měly děti mož-
nost vyzkoušet tyto skvělé hudební nástroje, něco se na-
učit, užít si společné chvíle, rozpohybovat se. Každý, kdo měl 
zájem, se k nám mohl přidat. Během čtyř uskutečněných 
hudebních bloků si zabubnovalo celkem takřka 200 dětí. 
Přidaly se i všechny paní vychovatelky. Akci jsme si všich-
ni moc užili a věřím, že u nás pan bubeník nebyl naposledy.

PSANÍ OD SRDCE / 6. B A IVANA ŠEBESTOVÁ
V hodinách češtiny a slohu se třída 6. B zapojila do projektu 
Psaní od srdce a napsala spoustu krásných dopisů, ke kterým 
připojila i obrázky a příběhy, aby potěšila seniory v pečovatel-
ském zařízení. Teď už se všichni moc těšíme na odpověď, aby-
chom se dozvěděli, komu všechna ta psaníčka udělala radost!

BEZPEČNĚ NA INTERNETU / TEREZA HRUBÁ
V hodině informatiky si děti ze 4. E vyzkoušely, jak dobře ovlá-
dají pravidla bezpečného chování na internetu. Ve dvojicích 
musely absolvovat únikovou hru, která byla zasazena do prostředí 
hradu. Za každý splněný úkol děti získaly drahokam s číslem jako 
součást kódu, který na závěr zadaly do zámku. Všem se nakonec 
podařilo odpovědět na záludné otázky týkající se bezpečnosti 
nejen při práci s internetem, ale i mobilem a na sociálních sítích. 

MINIZOO 
VE SLUNÍČKU
Michaela Musilová

Naše MŠ Sluníčko uspořádala zahradní brigádu, do které se 
zapojilo mnoho rodičů a dětí, a my bychom jim touto cestou 
chtěli ještě jednou moc poděkovat za pomoc. Udělalo se 
toho opravdu hodně. Nejenže byl ošetřen veškerý zahrad-
ní nábytek pro děti a odplevelena celá zahrada, ale hlav-
ně přední část naší zahrady prošla jistou zkrášlovací kůrou 
(až půjdete okolo, podívejte se). Zároveň bylo předěláno záze-
mí pro naše zvířecí kamarády, o které se děti ve Sluníčku starají.        
Mezi naše zvířátka patří tři želvy – Igor, Filip a Albert. Dále 
máme dvě morčata, několik rybiček a afrických šneků. Také 
jsme si nedávno pořídili housenky, ze kterých se vyklubalo 
20 motýlů. Děti celý proces pečlivě sledovaly a na závěr je společ-
ně vypustily do přírody. V neposlední řadě jsme si pořídili líheň. 

Vylíhlo se nám pět krásných kuřátek, do kterých se děti zami-
lovaly tak, že nám už zůstanou. Každý náš zvířecí kamarád má 
svůj domeček a někteří i s výběhem. Děti se zapojují do veškeré 
údržby a starání se o zvířátka, včetně nákupů v místním zveri-
mexu. Společně pak tráví každé odpoledne na naší zahradě.     
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DEVÁŤÁCI V ANGLII
Lenka Kny

Deváťáci vyrazili na zájezd do Anglie. Po dlouhé cestě auto-
busem zvládli projít londýnský palác The Tower of London, 
v minulosti využívaný jako vězení, které stále hlídají stráž-
ci zvaní beefeaters. Žáci se ubytovali v anglických rodinách, 
kde měli možnost procvičovat angličtinu s rodilými mluvčími. 
Na programu zájezdu bylo dále London Eye i se svým oslni-
vým výhledem, londýnské sídlo mořských živočichů Sea Life 
Aquarium, kde největší oblibu získaly medúzy, a muzeum Ma-
dame Tussauds. Odtud si žáci odvážejí nepřeberné množ-
ství fotek s voskovými osobnostmi, jako je například Albert 
Einstein, královna Alžběta, David Beckham či Harry Potter. 

Zážitkem je i jízda londýnským pověstným „doubledeckerem“ 
či lodní výprava po Temži. Další den oslňovala i příroda, konkrét-
ně křídově bílé útesy Seven Sisters a pobřežní letovisko Brighton. 
Žáci, opět v Londýně, nemohli vynechat ani nejznámější 
památky jako Buckinghamský palác, Parlament a hodinovou 
věž Big Ben. Samotná atmosféra Anglie dýchá i z náměstí jako 
Trafalgar, Piccadilly Circus a Leicester a mnohých dalších zákou-
tí, uliček, kaváren, neskutečných výhledů a mnohých dalších míst. 

Zájezd byl nejen vzdělávací, poznávací, ale také posílil vztahy  
mezi žáky samotnými i mezi žáky a jejich učiteli. Výuka angličtiny 
ve škole tak dostává nový rozměr, zájezd se pro žáky stal  opě-
tovnou motivací ve zlepšování vlastních komunikačních doved-
ností v jazyce.  

INDONÉSIE: SOPEČNÁ ODYSEA
Eva Danielová

Žáci 6. tříd a 2. trojročí Montessori zhlédli další díl z cyklu Svět 
kolem nás, mezinárodního projektu, díky němuž se propojuje 
několik předmětů najednou a kde se kromě zeměpisu, přírodo-
pisu, dějepisu a chemie dozvídají mnoho zajímavostí o běžném 
životě, zvycích a rituálech místního obyvatelstva. Na začátku 
projekce uvede cestovatel o dané zemi nejdůležitější informace, 
během promítání několika slovy okomentuje některé záběry, na 
závěr probíhá beseda formou otázek a odpovědí, a jsou tím 
tak doplňovány zážitky těch, kteří film připravovali. Zpětně i on 
prostřednictvím soutěže zjišťuje, jak pozornými posluchači děti 
v sále byly. 

Průvodcem kinoprojekce „Indonésie – sopečná odysea“ byl Jan 
Lejsek, jenž se svým týmem strávil v rozmanité zemi kolem rov-

níku jihovýchodní Asie a Oceánie, tvořené více jak 17 tisíci 
ostrovy, dva měsíce. Kontrast moderního hlavního města Jakar-
ty s mrakodrapy oproti její nejšpinavější části Guning Sam-
pah, hoře odpadků, a obyvatel v nich žijících, sopečné krátery                     
a aktivní sopka Bromo, dělníci těžící síru na dně kráteru sopky 
na Jávě, dajacká vesnice na kůlech, plovoucí trh v Banjamasi-
nu, pohřební rituál Torajů, ohrožení orangutáni a pláže palmy 
olejné na Borneu, rýžová pole, tradiční tanec kecak a legong, 
zakázané kohoutí zápasy a hinduistické chrámy na Bali, blíz-
ko Sumatry izolovaný ostrov Siberut dříve obydlený lovci lebek 
a lidojedy, ruční stavění lodí na ostrově Sulawesi, největší kvě-
tina světa raflézie - to vše bylo náplní 11. dílu Světa kolem nás                         
o 4. nejlidnatější zemi světa, která získala svou nezávislost po    
2. světové válce. Děti se těší na příští rok, kdy bude uveden 
12. díl „Ekvádor - po stopách evoluce“.
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ZÁ-TO-PEK
Eva Danielová

Posledním představením Klubu mladých diváků byl Zá-to-pek 
scenáristy a režiséra Jana Jirků a dramaturgyně Ivy Kopecké. 
Po dvou letech jsme se vrátili do divadla Minor, kde jsme tehdy 
zhlédli originálně zpracovaný osud čtyř bratrů legionářů Kopec-
kých „Bratři naděje“. Na Emila Zátopka přezdívaného „česká 
lokomotiva, Emil Hrozný a Satupekka“ jsme se těšili, protože ti, 
kteří představení viděli, říkali, že se máme opravdu na co těšit. 
Někteří z klubu viděli i film D. Ondříčka Zátopek. Autoři, herci, 
kapela opět nezklamali, vynalézavost je totiž tomuto divadlo 
vlastní a divák čeká, s jakým novým nápadem tvůrci přijdou. 

Příběh začíná na sportovišti, kde lajnař, průvodce celého 
děje, vypráví mladým atletům běžcům o Zátopkovi. Společně 
s životním příběhem našeho nejúspěšnějšího atleta 20. století 
(1x zlato a 1x stříbro na LOH v Londýně 1948, 3x zlato na LOH 
v Helsinkách 1952) jsou zároveň převyprávěny dějiny naší země 
od první republiky, přes protektorát, padesátá léta, rok 1968 
s 2000 slovy až do doby normalizace, která z úspěšného svě-
tově známého sportovce udělala studnaře. Rodiče, sourozen-
ci, učitel Linhart, Baťa, manželka Dana a její rodina, trenér 
J. Haluzy, běžci V. Hein, J. Peters a A. Mimoun, český běžec 
S. Jungwirth, M. Horáková, J. Palach, ti všichni jsou součástí 
života Ťopky, který je pochován na Valašském Slavíně v Rož-
nově pod Radhoštěm. Zajímavě je podaná postava samotné-
ho Zátopka, kterého si střídavě zahraje většina herců, využity 
jsou nejen loutky, ale i 3D loutky, masky obřích hlav navozují 
atmosféru strachu, běžecké boty navlečené na rukách herců 
vtáhnou diváka na stadion, místy se propojí jeviště a hlediště, 
o vtipném hraním si s češtinou nemluvě (např. Podrž mi mě!). 
Kvalitu představení, které lze jednoznačně doporučit všem gene-
racím, dokládají ocenění odborníků: Cena Thálie 2020 v kategorii 
loutkové divadlo pro O. Nosálka, nominace na Cenu Thálie 2020 
v kategorii loutkové divadlo pro J. Schmidtmajerovou, nominace 
na Ceny Divadelních novin za sezónu 2019/2020 za režii pro 
Jana Jirků, Cenu Assitej 2020 pro významnou osobnost v ob-
lasti divadla pro děti a mladého diváka pro režiséra J. Jirků. 
Ještě jeden bonus musím zmínit - „vítězství i prohry“ jedno-
ho člověka roztáčí spirálu otázek a odpovědí, co se to vlast-
ně ve světě a hlavně pak u nás doma ve 20. století stalo! 
Díky těmto představením se děti naprosto přirozenou formou 
zajímají o historii a dialog je obohacením pro obě strany.

PŘÍPRAVA NA ZKOUŠKY 
CAMBRIDGE
Eva Stejskalová

Dorůstají nám silné ročníky šikovných studentů, které angličtina 
baví. Proto jsme se v naší Happy School rozhodli je intenziv-
ně připravovat na mezinárodní jazykové zkoušky Cambridge 
Exams. Začali jsme již v minulých letech, ale byly to pouze „první 
vlaštovky“. Počet studentů, kteří chtějí získat tento mezinárodně 
uznávaný certifikát, nám roste z roku na rok. Proto jsme požádali 
o spolupráci British Council v Praze, kterou naši újezdští studenti 
na jaře navštívili. Anglický lektor je zábavnou a hravou formou 
připravoval na všechny nástrahy a výzvy zkoušek, které je čekají 
na konci května a v průběhu června. Hráli spoustu her a soutěží 
a ve všech výborně obstáli. Celá akce se všem moc líbila.

V dubnu se v Happy School stavěly „domy“. A to ne ledajaké. 
Děti spolu s rodiči vytvářely domečky svých snů, které samy po-
pisovaly a prezentovaly na hodinách angličtiny. Projekt měl ta-
kový úspěch, že jsme u něho zůstali téměř celý měsíc. Učení for-
mou krásných zážitků zůstane dlouho v paměti.  V nejbližší době 
se naši nejpokročilejší studenti mohou těšit na chystaný seminář 
mediace v angličtině, který povede zkušená ředitelka naklada-
telství Pearson. Mediace patří k důležitým dovednostem efektiv-
ní spolupráce a vzájemného smírného spolužití.  Tuto dovednost 
si naši studenti v červnu vyzkoušejí přímo v angličtině. 

Jsou před námi letní prázdniny. Všem přejeme, aby je krásně 
prožili a hodně si odpočinuli. Všechny jazykové dovednosti 
a vědomosti, které jste se naučili v průběhu školního roku,         
vyzkoušejte na dovolených, táborech nebo i návštěvách pra-
rodičů.

POZNÁTE JE?
Eva Danielová

K zářijovým oslavám 90. výročí školy připravujeme galerii uči-
telských sborů od roku 1934. Žádám o pomoc bývalé učite-
le a žáky – neznáme jména učitelek sedících na černobílé 
fotografii vlevo a vpravo (uprostřed je Věra Kaňkurová, foto 
1954), jméno učitelky sedící vpravo vedle J. Jiráskové (foto 
1971) a jméno učitelky (foto 2006). V případě, že některou 
z paní učitelek poznáte, volejte prosím na tel. 602 660 684    
nebo napište na email danielova@zspolesna.cz.
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ZAHRÁDKA V ČERVNU
Blanka Exnerová

Červen, krásný měsíc, jehož dvě třetiny patří jaru se svým Me-
dardem a velmi známou pranostikou „Medardova kápě, čtyřicet 
dní kape“, ale i méně známou „Svatá Tonička mívá často upla-
kaná očička“. K 24. červnu, svátku sv. Jana Křtitele, se vážou 
další dvě krásné pranostiky charakterizující červen: „Od svatého 
Jana Křtitele běží slunce již k zimě a léto k horku“ nebo „Na 
svatého Jana otvírá se létu brána“. Z toho je zřejmé, že déšť 
a slunce jsou jasnými průvodci tohoto měsíce, vstupujeme do 
léta s teplými dny i nocemi.

Nedá mi, nemohu pominout duben, již jsme si mysleli, že zima 
je za námi, ale počasí nám jasně ukázalo, kdo je pánem, dny 
okolo Dne země byly velmi mrazivé, přišli jsme o veškerou úrodu 
ovoce, vína, ořechů, část úrody jahod, okrasné keře i rostliny 
byly velmi poškozeny. Pro zahrádkáře dokonalá pohroma. Proto 
se s větším úsilím vrhneme na pěstování zeleniny. I ta potřebuje 
pravidelnou péči, zejména v období bez srážek. Bez vody ne-
přežije. V době tvorby plodů je velmi důležitá. Stejně myslete na 
optimální hnojení a boj proti chorobám a škůdcům. Upravená 
zahrádka je základem dobrého pocitu správného zahrádkáře. 

Čistíme záhony po sklizni rané zeleniny a brambor, připravu-
jeme další výsevy salátu a ředkvičky, vysazujeme košťáloviny, 
vyséváme fazolky, fenykl a červenou řepu, pravidelně zaléváme 
teplomilnou zeleninu a v době sucha celou plochu. Vyvazujeme 
rajčata a odstraňujeme boční výhonky, posečenou trávu může-
me vysypávat – mulčovat pod rajčata, sestříháváme průběžně 
bylinky a sklízíme nať ke zpracování nebo sušení, vyséváme 
rostliny pro zelené hnojení, v parných dnech větráme ve fóliov-
nících a sklenících a zastiňujeme během horkých dnů, odstraňu-
jeme plevel. Odborníci říkají, že okurky vyseté začátkem června 
přinášejí větší úrodu.  Vyžadují úrodnou půdu bohatou na živiny 
a s vysokou kapacitou vody. Optimální teplota pro vývoj okurek 
je kolem 20-25 °C. Je také třeba zvážit blízkost pěstování další 
zeleniny. Okurky budou růst lépe vedle  cibule, fazole, hrášku, 

fenyklu, kukuřice, mrkve, pórku, celeru a špenátu. Zásadně ne-
pěstujeme rajčata a okurky vedle sebe! Obě rostliny se navzá-
jem negativně ovlivňují.

OVOCNÁ ZAHRADA: Přiliž dlouhé prodlužující letorosty hlavních 
větví u mladších meruněk zkrátíme o jednu třetinu až polovinu. 
Tím podpoříme lepší tvorbu oplodného obrostu a větší úrodu 
v příštím roce. Tento řez se jmenuje Šittův, to jen pro zajímavost.
Za sucha stromy vydatně zavlažujeme. Ukončíme vylamování 
neplodných letorostů u révy vinné, na náhradních čípcích je 
však zásadně ponecháme. Po odkvětu ještě přihnojíme révu 
vinnou roztokem plného hnojiva.

OKRASNÁ ZAHRADA: Červen je vhodným obdobím k sestříhání 
a vytvarování dřevin, ať už jde o keře, anebo listnaté či jehlična-
té stromy. Na záhonech byste zase měli likvidovat plevel, proto

že pokud nyní nezasáhnete, mohly by se nežádoucí rostliny roz-
šířit, uzrát a vysemenit. Máte-li na záhonech trvalky, které kvetou 
v průběhu letních měsíců, nic nezkazíte pravidelným přihnojo-
váním. V červnu je možné trvalky také přesazovat (sněženky, 
bledule, šafrány) či vysadit nové (jiřiny, azalky, rododendrony). 
Vysazovat lze také dvouletky (macešky, karafiáty, pomněnky). 
Slabě rostoucí dřeviny ještě pohnojíme navíc roztokem ledku, 
močoviny, zředěnou močůvkou, nebo zředěným kvašeným drů-
bežím trusem.

Největší pomocník je na zahradě je ptactvo a na jeho ochra-
nu musíme myslet – pokud nám na zahradě hnízdí, nikomu 
neukazujeme jejích hnízda a zabezpečíme jim klid. V horkých 
dnech, když nemáme na zahradě pítko pro ptáky, stačí umístit 
plochou misku s vodou. Do sudů a nádrží s vodou, pokud nemají 
víko, dejte prkénko nebo kousek polystyrénu, zabráníte utonutí 
ptáků, kteří hledají vodu. Další informace o dění v na-
šem spolku a vaše dotazy najdete na našich stránkách 
www.kvetyujezda.ic.cz.
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VYCHÁZKA

20. června
Vycházka starou Prahou, sraz je na Staro-
městském náměstí u sochy Mistra Jana Husa              
v 10 hod. 

REKONDIČNÍ POBYT

Pro své členy chystáme rekondiční pobyt               
v Parkhotelu Sokolov (www.parkhotel-sokolov.
cz) v termínu od 15. 9.  do 22. 9. 2024, tj. 7 nocí 
s plnou penzí, v ceně 7 640 Kč. 

Hotel se nachází v parku uprostřed města           
v těsném sousedství městského bazénu a zám-
ku Sokolov a je plně bezbariérový.

OZDRAVNÝ POBYT PLNÝ ZÁŽITKŮ 
Hana Krejzová

Od 28. 4. do 4. 5. se stal domovem pro 33 členů SPCCH hotel 
Brdy ve Spáleném Poříčí. A byl to domov příjemný. Dobře se tu 
vařilo, obsluha byla milá, ochotná a trpělivá. A co teprve pan 
majitel Zeman! Za volantem autobusu, znalec míst, kterými jsme 
projížděli studnice vtipů a veselých historek a zážitků ze života. 
Také druhá řidička, paní Maruška, milá a velmi šikovná, která 
i nelehké situace s velkým autobusem zvládala s přehledem       
a klidem.

Cestou jsme zdolali Svatou Horu u Příbrami, což byla vlastně tré-
nink na to, co nás čeká. Byl pro nás přípravou programu oprav-
du bohatý a náročný. V pondělí nás čekala prohlídka unikátní 
Galerie Špejchar přímo ve dvoře hotelu. Ukázka výroby šperků 
Tiffanyho technikou, však si také mnohé účastnice objednaly 
krásné výrobky domů. Dobrou náladu dovršila večer dudác-
ká kapela. Úterý – technická památka Hamr Dobříš s vtipným 
mladým průvodcem a obdivem k důmyslnosti našich předků. 
Zámek Nebílovy – barokní skvost, který postupně odkrývá celou 
svou minulou krásu. 

Ale pan průvodce! To bylo něco! Zacákané montérky i čepice, 
jak si právě odskočil od práce. Z rukávu sypal historická fakta 
okořeněná neskutečně vtipnými postřehy a souvislostmi. Večer 
koncert houslisty a zpěváka p. Boučka. Středa – Celodenní výlet 
do kláštera Kladruby, kde ani nestačil vymezený čas, jak krásné 
a zajímavé to bylo. Proto jsme odpoledne jen prosvištěli Mari-
ánskými Lázněmi, aby nás trochu zklidnila zpívající fontána. Na 
zpáteční cestě byl zlatý hřeb dne: jízdárna Světec u Tachova. 
Řeklo by se, no a co, jízdárna. Ale ten komfort, pro koně i lidi 

a to, jak všechny prostory obnovené a nádherné vypovídaly 
o době konce 19. století. Jako by se té doby se objevil v uni-
formě průvodce toho všeho. S nesmírnou úctou a obdivem k té 
stavbě a době sehrál úžasnou show, do které zapojil i nás. Však 
také chytré mobily měly co dělat, aby alespoň něco z toho před-
stavení zvěčnily. A ještě stihl být pozorný k těm hůře chodícím.

Čtvrtek – Prohlídka zámku Kozel – pohádkové venkovské sídlo 
šlechty od konce 18. století. Odpoledne cestou Přeštice – pěkné 
živé město s dominantou chrámu K. Dietzenhofera a slavnými 
rodáky Josefem Hlávkou a J. J. Rybou. Nedaleký zámeček Luža-
ny nese otisky bezesporu jednoho z největších Čechů. Slavný 
architekt, stavitel a mecenáš proslulý svým sociálním cítěním 
a prací pro národ. Park s nádhernými stromy – svědky jeho 
pobytu. Pátek – dopoledne jsme někteří zahlédli buddhistickou 
stúpu v Těnovicích. Po obědě výlet do Plzně. Večer nás čekal 
„tajný“ výlet. Cílem byl kostelík na okraji Rožmitálu p. Třemší-
nem, ten je spojen s životem a prací Jakuba Jana Ryby. Pěkné 
vyprávění místní paní učitelky a hra na varhany. My byli doja-
ti životem a dílem člověka, bez něhož by na Vánoce neznělo 
„Hej, mistře, vstaň bystře“. Ještě pár kroků k jeho hrobu a jelo 
se domů. Sobota – odjezd po snídani byl nezvykle ukázněný 
a rychlý. Cesta s paní Maruškou profesionální a přes Prahu bez-
problémová. 

Díky Růžence za ranní veselé rozcvičky a snahu vydolovat              
z naší paměti nějaké znalosti z češtiny, dějepisu či jiných oborů a 
M. Rýdlovi za sestavení programu a pomoci při vybírání peněz 
na vstupy.

Doprava do Sokolova je individuální (vlak, bus, 
vlastní). 

Závazné přihlášky si lze vyžádat elektro-
nicky na milrydl@seznam.cz či vyzvednout                          
u pí. Řezáčové 10. 6. v Polyfunkčním domě od 
13 hodin a vyplněné odevzdat dne 1. 7. ve 
13 hodin tamtéž.

VÁNOČNÍ POBYT

SPCCH zve na vánoční pobyt do Sezimova Ústí 
(22. - 27. 12).

Cena 9 990 Kč, hlásit se můžete u paní M. Bran-
žovské (tel.: 777 711 699). 

SPCCH CHYSTÁ
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Z CHYSTANÝCH AKCÍ KAS
8. ČERVNA
HORŠOVSKÝ TÝN, DOMAŽLICE
Odjezd v 7.30 hod. od Lidlu (z Blatova v 7.20 hod.), 
prohlídka zámku Horšovský Týn v 10.30 hod., 
poté přejezd do Domažlic na oběd, po obědě 
prohlídka pamětihodností města. 
Příspěvek účastníka zájezdu na dopravu je 400 Kč, 
vstupy hradí KAS. 
Zájemci se hlásí u paní Krajzingrové, tel. 736 417 414.

PŘIPRAVUJEME:
21. září / zámek Stekník a Žatec
19. října / antika na zámku Duchcov
7. listopadu / Strahovský klášter
14. prosince / adventní trhy Kouřim

Sledujte, prosím, vývěsní skříňky. 
Za výbor KAS Zuzana Dastychová st.

VYCHÁZKA DO 
CTĚNIC A VINOŘE
Robert Sobol

Ve čtvrtek 18. dubna jsme se vydali MHD do Ctěnic. Zde jsme si 
na zámku domluvili komentovanou prohlídku výstavou Řemesla 
v pořádku, která byla velmi zajímavá. Sbírka pokladnic různých 
řemeslných cechů je překvapivě rozsáhlá. Následně jsme se 
prošli zámeckým parkem a ctěnickým hájem jsme dorazili do 
Vinoře, kde jsme se příjemně občerstvili v kavárně. Asi polo-
vina účastníků vycházky se odtud vrátila MHD na Černý Most 
a domů a druhá polovina pokračovala v procházce romantic-
kým údolím Vinořského potoka do Satalic a někteří došli až 
zpět na Černý Most. Počasí nám přálo a vycházka se vydařila.

STAVĚNÍ MÁJKY
Lukáš Sady

Z iniciativy členů Sboru dobrovolných hasičů Újezd nad Lesy 
byla 1. května v parku před prvním stupněm Masarykovy 
základní školy postavena májka. Akci zahájil starosta Michal 
Hazdra, který slavnostně ozdobil májku trikolorou a přizval ostat-
ní účastníky, aby se na výzdobě májky také podíleli. Po ukonče-
ní výzdoby byla májka i přes silný vítr za přispění všech zdárně 
postavena. Tato akce se velice vydařila díky spolupráci všech 
členů SDH a účastníků z řad veřejnosti. Děkujeme všem zúčastně-
ným za pomoc a městské části Praha 21 za podporu této akce. 
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TGM NA LETNÍM BYTĚ U SOUSEDŮ
Michael Hartman

V minulém ÚZ jsme psali o květnu roku 1919 a návrhu předsedy 
Okrašlovacího spolku na vysazení „Lípy Svobody“ k 1. výročí re-
publiky. O měsíc později, v červnu před 105 lety, využívá čerstvý 
československý prezident, 69letý T. G. Masaryk, pozvání o dva 
roky staršího Jana II., knížete z Lichtenštejna, k pobytu na jeho 
zámku v Kolodějích. 
 
Poslední červnové úterý tak barvitě popisuje Pamětní kniha 
Koloděj (kronika): „24. června obecní zastupitelstvo s osadou 
Újezd a Blatov a místními spolky vítali pana prezidenta Masa-
ryka do naší osady.“ Od slavobrány do zámku ho doprovázel 
okresní hejtman ze Žižkova, „kde očekávali jeho příchod knížecí 
úředníci z Uhříněvsi ve slavnostním úboru a vedli jej do zámec-
kých místností.“  V pražském Večerníku Českého Slova najde-
me text: „Liechtenstein … dal vypraviti zámek kolodějský vším 
možným komfortem“. V Masarykově diáři ale nalézáme k 24. 6. 
jen poznámku: „Rekonstrukce“. Koloděje se objevují od 9. 7. ve 
zhruba čtyřech desítkách záznamů, naposledy 30. 11.  

„Pro naši osadu byla to veliká čest, že si pan prezident vyvolil 
za svůj letní byt zámek Kolodějský; již jako študent navštěvoval 
Stupice, Koloděje a vyslovil se, že se mu zde líbí,“ uvádí kronika. 
Příčina však byla prozaičtější. Ve stejné době, kdy je část Praž-
ského hradu, určeného za sídlo prezidenta třeba rekonstruovat 
na prezidenský byt, jeden z největších šlechtických držitelů půdy 
(včetně našeho Újezda), Lichtenštejn, přichází díky pozemkové 
reformě do styku s vedením republiky – a snaží se pomoci. Na-
bídne, aby Masaryk v době rekonstrukce využil Koloděje. Praž-
ský Lidový Deník koncem září pobyt glosuje: „Na starodávném 
zámku Kolodějích v okresu říčanském žije dočasně náš presi-

dent. Žije tam krátce, jen tak, aby si oddechl po své úmorné 
a jistě nervy trhající práci státnické, neboť přes to, že zámek 
kolodějský jest určen za letní sídlo presidentovo, veliký člověk 
a hlava našeho státu každého dne před 8. hodinou ranní je již 
na cestě ku Praze, z níž vrací se teprve po jedné hodině odpo-
lední, všecek znaven, utrmácen a zemdlený.“

Kdo s Masarykovou rodinou byl ještě v Kolodějích? Kronika do-
plňuje obraz takto: „měl zde svoje služebnictvo, tajné, stráž le-
gionářskou a 25 mužů…“. Podle diáře též typistku a automobil, 
jistě i s řidičem. První prezidenský byt je dle pramenů hotov 
v prosinci roku 1919. Ve stejné době končí Masarykův pobyt 
v Kolodějích trvající něco přes pět měsíců. Přesné datum ukon-
čení pobytu (30. listopadu) kronika neuvádí, nalezneme jej však 
v Masarykově deníku a děkovném dopise Lichtenštejnovi. Oba 
muže pojily zdá se přátelské vztahy. Masaryk děkuje knížeti ješ-
tě například v dopise z 4. 7. 1920: „Jasnosti, je mi velkou ctí po-
děkovat Vám za cenný dar pro Národní fond nesoucí mé jméno. 
Ujišťuji Vaši Jasnost, že obrazy velké hodnoty budou vystaveny 
v obrazárně Rudolfina“.
 
Vraťme se ale zpět do června. Příjezd Masaryka otevřel Újez-
du cestu k unikátní oslavě výročí se zasazením Lípy Svobody 
a osobní účastí T. G. Masaryka. I když s tím ještě málokdo po-
čítá. Do té doby čekají Masaryka „Cinema Koloděje (Kosina)“ 
(13. 7.), mnoho zajímavých návštěv, Dožínky (21. 9.) a v úterý 
28. 10. 1919 pak v Praze slavnostní schůze Národního shromáž-
dění k 1. výročí republiky otevírající cestu k budoucí parlamentní 
demokracii.  K tomu je ale v červnu ještě daleko, ač doba tehdy 
pádí tryskem.
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JAK SI VEDOU NAŠI 
NEJMENŠÍ FOTBALISTI
Martin Plank

Fotbal v Újezdě hrají i předškolní děti ve věku od 5 let. Celou 
téměř již uplynulou sezónu nám zhodnotil hlavní trenér naší 
nejmladší kategorie (předpřípravka) Martin Plank.

Jarní část sezóny našich nejmenších fotbalistů hodnotím velmi 
pozitivně a taky velice radostně. Jarní nábor přilákal plno no-
vých zájemců o fotbal a je mezi nimi i plno nadějných talentů. 
Společně se na trénincích snažíme posouvat k lepšímu, a to ve 
vedení míče, střelbě, kličkách, vždy formou zábavných her a cvi-
čení.  Nejdůležitější pro nás je, aby to děti bavilo, a to se nám, 
myslím, daří. Tréninky v této nejmladší kategorii jsou hlavně 
o hře a lásce k pohybu.

Naše předpřípravka se jako každý rok účastní série Ministar, 
letos se to týkalo kluků narozených v roce 2017 doplněných 
o několik hráčů ročníku 2018. Na těchto turnajích získáváme 
potřebné herní zkušenosti. Jarní část Ministar máme již skoro 
za sebou, kde se pravidelně stavíme proti silným týmům a to: 
Sparta Praha Dívky, SC Xaverov Horní Počernice, TJ Praga, 
FK Vinoř, FK Pšovka Mělník. Největší úspěch v této jarní části 
se nám povedl ve Vinoři, kde jsme obsadili krásné druhé místo 
a prvního dokonce porazili, ale na skóre jsme nakonec skončili 
druzí. Jinak se umisťujeme průběžně na 3.-4. místě. Musím ale 

klukům poděkovat a pochválit je, protože dělají veliké pokroky 
a jsem na ně opravdu velmi pyšný.
 
Dále musím poděkovat všem rodičům za náš domácí turnaj, 
který se konal 5. 5. na hlavním hřišti v Čentické ulici. Uspořádání 
takhle velkého turnaje nebylo úplně jednoduché, ale atmosféra 
byla vynikající. Návštěvnost byla přes 200 lidí, což se dá srovnat 
se zápasem našeho A týmu. Fandilo se ve vší slušnosti, pohoště-
ní díky rodičům bylo velmi pestré, dokonale připravené, a hlav-
ně velmi chutné. Poděkovat taky musím restauraci Na Hřišti za 
skvělou pomoc s pořádáním tohoto turnaje a skvělou obsluhu. 

Mladší ročník 2018 se zúčastnil na jaře dvou turnajů „Neberte 
nám naši hru“, kdy se počítá pouze počet vstřelených branek. 
Na těchto turnajích kluci bojovali jako lvi a dle reakce kluků 
a rodičů, si to všichni velmi užili. V jejich věku se nehraje na 
výsledek, ale jde hlavně o radost ze hry a pohybu. V průběhu 
těchto turnajů se konaly besedy zástupců FA ČR (Fotbalová aso-
ciace ČR) s rodiči a trenéry, kde se jim následně vysvětlovalo, 
jak s jejich fotbalistou o jejich výkonech mluvit, fandit, a hlavně 
kluky podpořit.
  
Na závěr chci poděkovat vám všem za přízeň našemu klubu 
a hlavně rodičům, že máme důvěru k tomu vést vaše kluky 
k pohybu a fotbalu. Od září bude probíhat další nábor do 
této kategorie nejmenších fotbalistů narozených v letech 2018 
a 2019. Podmínkou je dovršení věku 5 let a poté absolvování tří 
zkušebních tréninků, které jsou zdarma. Začínat dříve s fotbalem 
nedoporučujeme a řídíme se stanoviskem FA ČR.
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VOLEJBALOVÉ MLÁDÍ 
UKONČILO SEZONU
Petr Plzenský

Odehráním posledních soutěžních kol ukončil SK Joky – oddíl vo-
lejbalu halovou sezónu 2023-24. Naše družstva se účastnila sou-
těží pořádaných Pražským volejbalovým svazem v kategoriích 
starších žákyň, kadetek a minivolejbalu. Teď před prázdnina-
mi nás ještě čeká účast v několika venkovních turnajích, včetně 
Velké ceny Prahy pro kadetky a žákyně a republikového finále         
v barevném minivolejbalu pro přípravku.

Další soutěžní sezona začne v září po absolvování srpnového 
soustředění v Hejnicích a kempu na antukovém hřišti v areálu 
Veletovská. Plánujeme přihlásit kromě družstev minivolejbalu 
také po jednom družstvu mladších a starších žákyň a dvě druž-
stva kadetek. Do prázdnin budou pokračovat tréninky přípravky 
a nově příchozích ve středu od 16 hod. a v pátek od 15 hod.       
v hale v Běchovicích. Hráčky soutěžící v kategoriích žákyň a 
kadetek trénují v tělocvičně Masarykovy ZŠ v Újezdě a na antu-
kovém hřišti v areálu Veletovská.

Rádi bychom poděkovali za finanční podporu v rámci granto-
vých programů MČ Praha 21, MČ Praha – Běchovice, PVS (Hlav-
ní město Praha) a NSA.

PŘIJÍMÁME DĚVČATA ROČNÍKU 2014 A STARŠÍ DO PŘÍPRAVKY  

A NA DOPLNĚNÍ SOUTĚŽNÍCH DRUŽSTEV ŽÁKYŇ A KADETEK.

TRÉNINKY PŘÍPRAVKY SE KONAJÍ VE STŘEDU V 16-17 HOD.        

A V PÁTEK V 15-16 HOD. VE SPORTOVNÍ HALE V BĚCHOVICÍCH, 

RICHTEROVA 536. 

SOUTĚŽNÍ DRUŽSTVA TRÉNUJÍ V TĚLOCVIČNĚ MASARYKOVY    

ZŠ POLESNÁ A NA ANTUKOVÉM HŘIŠTI VE SPORTOVNÍM AREÁ-

LU VELETOVSKÁ / KÁCOVSKÁ.

KONTAKT: PETR PLZENSKÝ, BARBORA PLZENSKÁ                

WEB: WWW.JOKY.CZ

TELEFON: 720 953 240, 777 636 210

E-MAIL: PLZENSKYP@SEZNAM.CZ, PLZENSKAB@SEZNAM.CZ

ČINNOST SPORTOVNÍHO KLUBU JE FINANČNĚ PODPOROVÁNA: 

GRANTOVÝ SYSTÉM MČ PRAHA 21, PRAHA BĚCHOVICE, HL. M. 

PRAHA „PRAHA SPORTOVNÍ“, PRAŽSKÝ VOLEJBALOVÝ SVAZ

NÁBOR
do volejbalového oddílu SK JOKY
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ÚJEZDSKÁ SOVA 
SKORO JUBILEJNÍ 
Michal Augusta

V sobotu 11. 5. proběhl 19. ročník tradičního Běhu         
o pohár starosty aneb Běhu za újezdskou sovou, kte-
rý pořádá oddíl atletiky při Školním sportovním klubu.
Počasí nám přálo, pro běh bylo takřka ideální. Byli jsme svědky 
krásných sportovních výkonů ve všech věkových kategoriích, ti nej-
lepší si potom už tradičně odnesli kromě poháru, medaile a diplo-
mu i dárky od našich tradičních partnerů. Děkujeme za podporu.
Veškeré výsledky závodu je možné zhlédnout na strán-
kách našeho atletického klubu www.atletikaujezd.cz, najde-
te tam i krásné fotky nejen z letošního ročníku. Děkujeme 
všem závodníkům za účast a díky patří také všem, kteří se 
na přípravě závodu podíleli. Ahoj příští rok, kdy se bude-
me těšit na jubilejní 20. ročník. Hodně zdraví a sportu zdar!
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ŠTAFETOVÝ POHÁR: 
POSTUP DO 
PRAŽSKÉHO FINÁLE
Radka Kohoutová

Naše škola se může pyšnit dalším významným úspěchem, ten-
tokrát díky vynikajícím výkonům žáků 1. až 5. tříd ve Štafetovém 
poháru základních škol. V pondělí 22. 4. se postarali o další 
nezvratný triumf, když si mezi sedmi pražskými školami vybo-
jovali první místo a zajistili si tak postup do pražského finále.

V každém jednotlivém závodě štafet dokázali svoji nezastavi-
telnou sílu a odhodlanost. I přes chladné počasí s občasnými 
sněhovými přeháňkami neztratily naše děti nic ze svého nad-
šení. Hlavním vrcholem turnaje byla štafeta 8x100 metrů pro 
žáky 1. až 3. tříd a 8x100 metrů pro kategorie čtvrtých a pátých 
tříd. V každém běhu doprovázeném bouřlivým povzbuzováním 
ostatních dětí a učitelů naši žáci ukázali nejen svou rychlost, 
ale i schopnost spolupráce a soutěživost. Závěrečné štafety 
8x200 metrů mix přinesly ještě větší vzrušení, kdy se naše škola 
postavila proti silným soupeřům. Ale díky pevné vůli, vytrvalosti 
a preciznímu předávání štafety jsme opět vykročili k vítěznému cíli.

Nejedná se pouze o úspěch jednotlivých týmů, ale o triumf 
celé školy, která se může pyšnit svými skvělými sportovními 
výsledky. Celkové vítězství našich žáků v Štafetovém poháru ZŠ 
není pouze důkazem jejich individuálních schopností, ale také 
týmové spolupráce a kolektivního ducha. Sčítání časů ze štafet 
8x100 metrů pro obě kategorie a rychlejšího času štafety 8x200 
metrů jasně ukázalo naši převahu na startovní čáře. Újezdská 
škola se navíc může s hrdostí pochlubit, že předběhla i spor-
tovní ZŠ v Horních Počernicích. Všem závodníkům patří velká 
gratulace a snad zopakují stejné výkony v pražském finále.

ÚJEZĎÁCI VÍTĚZNÍ
Mikuláš Novotný

Začátkem května se Kangsim zúčastnil zápasového turnaje         
v Pelhřimově. Podařilo se nám získat 4 bronzové, 7 stříbrných 
a 6 zlatých medailí, díky kterým jsme se umístili na 1. místě             
v týmech. Famózním výkonem za zlatou medaili ohromil Šimon 
Spěváček, pro kterého to byl teprve druhý turnaj a zvládl porazit 
tři soupeře. V půlce dubna se konalo jiné bojové klání, tentokrát 
v Humpolci. Na tomto mezinárodním turnaji jsme skončili týmo-
vě druzí, v kategorii nízkých pásků (žáci, kadeti) jsme si dovezli 
dokonce první příčku. 

Nejúspěšnějšími závodníky za poslední měsíc jsou Niki Sudo-
vá a Sam Kaing, kterým se podařilo v Humpolci a Pelhřimově       
vybojovat zlato.  Tomáš Kaing si vyzkoušel svůj doposud největ-
ší mezinárodní turnaj, kterým bylo prestižní otevřené mistrovství 
Srbska v Bělehradě. Bohužel se mu nepodařilo projít přes Bel-
gičana a skončil na děleném 9.–16. místě. Tomáš patří mezi 
nadějné závodníky a věříme, že při jeho ohromné píli bude na 
podobných akcích úspěšný. 

Na konci dubna jsme také zavítali do Vodňan na turnaj                  
v sestavách - Bohemia Cup. Výjezd podpořila MČ Praha 21           
a za tuto podporu moc děkujeme. Z turnaje si odvážíme pohár 
za 2. místo, hned za domácím oddílem a celkem 7 bronzových, 
10 stříbrných a 8 zlatých medailí. Nejlepší výkon předvedla Didi 
Špilerová, která zvládla přesun do vyšší věkové i technické ka-
tegorie a porazila všech 20 soupeřek. Svou první zlatou medaili    
z jednotlivců si odváží také Ester Pecháčková.
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ZPRÁVY OD SOUSEDŮ

SOUSEDÉ

      OBECNÍ AKCE
Hurá na prázdniny!

Soutěže, kino a kapely, malování na obličej, bouldering.
 28. ČERVNA OD 9:30 HODIN 

KC Beseda Klánovice

          KINO
Láska na zakázku (ČR 2024, rež. Eva Toulová)
 20. ČERVNA OD 19:30 HODIN 

KC Beseda Klánovice

      DIVADLO
Šahrazád

Pohádka, jak ji nazkoušel DS Právě začínáme
 21. ČERVNA OD 21 HODIN 

Přírodní divadlo Horní Počernice 

      OBECNÍ AKCE
Den Běchovic

Soutěže, foodtrucky, kouzla Pavla Kožíška a koncert 

Dalibora Jandy.
 8. ČERVNA OD 15 HODIN 

Nádvoří Staré pošty v Běchovicích

KLÁNOVICE
Sbor nabírá nové členy
Klánovický pěvecký sbor Claireton Chorale letos slaví 
25 let, má za sebou stovky koncertů doma i v zahraničí, 
zazpíval si také s Robbiem Willliamsem nebo Rogerem 
Watersem a CD natáčel třeba s duem Uhlíř/Svěrák, Ma-
xim Turbulenc nebo Divokým Billem. Na září oblíbený sbor 
chystá nábor nových členů vedený pod heslem „zpívat 
se dokáže naučit každý“. Přijďte do Studia Yoon v pátek 
7. září nebo ve středu 11. září od 16 hod. O více informací 
si předem můžete napsat na info@clairetonchorale.com.

KVĚTNICE
Letní kino se chystá 
I letos si můžete zajít na projekci do letního kina k souse-
dům. Jako první termíny potvrdila Květnice, kde se pro-
mítá v parku Proutnice. Filmy občané vybírali v on-line 
anketě, která skončila až po uzávěrce tohoto čísla ÚZ, na 
výběr byly ale osvědčené komedie i české novinky, kte-
ré v létě zamíří do kin. Termíny představení květnického 
„letňáku“ jsou každopádně již dané: 11. 6., 9. 7., 13. 8. a      
30. 8. Sledujte podrobnosti na kvetnice.eu. 

BĚCHOVICE
Druhý život pro věci z domácností
Máte doma věci z domácnosti nebo ošacení, které už 
nepotřebujete, ale raději byste ho někomu darovali (ob-
lečení, obuv, hry a hračky, knihy, nářadí, nábytek, nádo-
bí, příbory, drobné kuchyňské funkční vybavení, sportovní 
doplňky a oblečení…)? Jsou v hezkém stavu, plně funkční 
a použitelné? Přineste je jednoduše na Reuse neděli v Bě-
chovicích, která se koná 16. června od 11 hod. na nádvoří 
Staré pošty. Na oplátku si můžete odnést to, co poslouží 
naopak vám. Výměna „kus za kus“ samozřejmě není pod-
mínkou, přijít na tuto komunitní akci můžete jen tak. 

ÚVALY
Hotel Budka: další krok k proměně 
Ikonický hotel Budka naproti úvalskému nádraží má zase 
o krok blíž k tomu, aby nabral druhý život. Poté, co město 
Úvaly zchátralou budovu z roku 1914 v roce 2022 odkou-
pilo a nechalo si zpracovat architektonickou studii, teď 
úvalští zastupitelé schválili vypsání výběrového řízení na 
projektanta rekonstrukce. Adaptovat někdejší hotel a hos-
tinec pro účely Domu dětí a mládeže přijde město podle 
odhadů na asi 65 mil. korun, začít by se s rekonstrukcí 
mohlo v roce 2025.  

Připravil Blahoslav Hruška

 

 

 Běchovický vodník 
22. 6. 2024 

4. ročník sranda vodního slalomu o putovní pohár 

13 hod. registrace závodníků 
14 hod. START 

Kde 
Běchovický rybníček 

Startovné 
250,-/loď (V ceně startovného je zapůjčení vodáckého 

vybavení, drobné občerstvení a špekáček, který si opeče 
každý sám.)  

Registrace 
Přes QR kód, pomocí e-mailu bechovickyvodnik@seznam.cz  

nebo na tel. 606 330 352. 
Akce je pořádána za finanční podpory Úřadu MČ Praha Běchovice. 
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TPGAS SERVIS S.R.O.

Revize a zkoušky plynového zařízení, tlakových nádob,            

servisní údržby a opravy plynových zařízení, kontroly      

a instalace spalinových cest, servisní kontroly klimatizací                           

a tepelných čerpadel.

ING. TOMÁŠ PINKAVA / TEL: +420 608 153 828
E-MAIL: PINKAVATOMAS@SEZNAM.CZ

OBKLADY, DLAŽBY,
REALIZACE KOUPELEN...

728 033 583
martin@lundak.cz

JUDr. Jiří Vyvadil, advokát
se zkušenostmi práva ústavního, občanského, trestního

e-mail: J.Vyvadil@seznam.cz, mobil: 606 647 760

nabízí právní pomoc

PEFC/08-35-0084

Nabízíme palivové dříví
jehličnaté - listnaté měkké - listnaté tvrdé

palivo@lesy-praha.cz
www.lesypraha.cz

P ražské lesy slouží především všem k odpočinku a rekreaci. 
Dříví, které prodáváme, pochází z občasných výchovných 
probírek a lokálně omezených těžeb, které jsou nezbytné 

pro zdravý růst a obnovu lesních porostů.

Dřevo lze dovézt až k vám!
Po-Pá  7–15.30

Neštípané palivo
v délkách 1 m, 2 m, 4 m

Českobrodská 211, 
Praha-Běchovice 
778 772 372

Štípané palivo

777 827 795

Mladoboleslavská 953, 
Praha 19

palivo@lesy-praha.cz palivo@lesy-praha.cz

Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU
NA SKLÁDKU!

Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd. 
Sami naložíme a odvezeme nepotřebné věci 

za rozumnou cenu.

Tel.: 773 484 056

STAVEBNÍ FIRMA BMS REKON, s.r.o.
Poličanská 1429, Újezd nad Lesy
Tel: 777 616 207, e-mail: bms-rekon@volny.cz

Provádí veškeré stavební práce: kompletní rekonstruk-
ce bytů, bytová jádra, dlažby, obklady, ploty, vinylové 
podlahy, zateplení fasád, zámkové dlažby, malířské 
práce aj.
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22.6.2024
12:00-17:00

DEN DĚTÍ S HASIČI
Újezd nad Lesy, Praha 21
Multifunkční hřiště - Čentická

Děkujeme za podporu MČ Praha 21
a restauraci Na hřišti.

SDH Újezd nad Lesy ve spolupráci
s SDH Úvaly, SDH Klánovice, SDH Koloděje, HZS HS - 5 Strašnice,

HZS Správa železnic pořádá odpoledne s ukázkami techniky JSDH a HZS

Ukázka zásahu
Skákací hrad
Zábavná pěna
Malování na obličej
Atrakce a soutěže pro děti


